
Protokół Nr 14/2004 
z obrad XIV zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz 

w dniu 29 kwietnia 2004r.

Obradom XIV zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz przewodniczyła Pani Krystyna 
Podgórska – Przewodnicząca Rady Gminy.
Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad.
Radnych obecnych było 14. 
Radny Andrzej Rogowski był nieobecny.
Sesję rozpoczęto o godzinie 16-tej a zakończono o godzinie 20.00.
Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
A/ zatwierdzenie porządku obrad.
B/ przyjęcie protokółu z ostatniej sesji Rady Gminy.
2. Informacja Wójta Gminy z wykonania podjętych uchwał i działalności w okresie 

międzysesyjnym.
3. Interpelacje radnych, wolne wnioski.
4. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Przywidz za 2003r. – referuje 

Wójt Gminy.
A/ przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 
2003 rok – referuje Przewodniczący Komisji Rewizyjnej.
B/ przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta 
Gminy – referuje Przewodniczący Komisji Rewizyjnej.
C/ opinia Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie wniosku 
Komisji Rewizyjnej dot. absolutorium dla Wójta Gminy – referuje Przewodnicząca 
Rady Gminy.
D/ dyskusja.
E/ podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Przywidz.

5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał:
A/ w sprawie zmiany w budżecie Gminy Przywidz na rok 2004.
B/ w sprawie zmiany uchwały w uchwale Nr XII/92/2004r. z dnia 24.02.2004r. dot. 
Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.
C/ w sprawie podziału Gminy Przywidz na stałe obwody do głosowania.
D/ w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej  w Nowej Wsi Przywidzkiej.
E/ w sprawie likwidacji Szkoły w Marszewie.
F/ w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych oraz określenia 
ich obwodów.

6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
7. Wnioski i oświadczenia radnych.
8. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – wnioskowała aby do porządku obrad w punkcie 4e wnieść 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności finansowej gminy za rok 
2003.  
Dodała, że podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu za rok 
ub. nie pozbawia Rady  Gminy prawa do podjęcia uchwały o udzielenie bądź nieudzielenie 
absolutorium dla Wójta Gminy, w związku z tym przyjmujemy 2 oddzielne uchwały.



Radny Andrzej Przybycień -  myśmy wcześniej tych materiałów nie mieli, nie analizowaliśmy 
na komisjach.
Przewodnicząca Rady Gminy – to jest materiał, który przedstawia nam Wójt Gminy.
Radny Teodor Formela – czyli musimy przyjąć 2 uchwały: jedną dotyczącą sprawozdania a 
drugą dot. absolutorium.
Przewodnicząca Rady Gminy – czy radni mają jeszcze inne wnioski i uwagi do porządku 
obrad?
Radny Wojciech Etmański – wnioskował aby przed podjęciem uchwały w sprawie wykonania 
budżetu gminy za 2003 rok była również dyskusja.
Głosowanie nad poprawkami do porządku obrad:
Przy 13 głosach „za” i 1 „wstrzymującym się” przyjęto w/w poprawki do porządku obrad.
Przewodnicząca Rady Gminy -  poddała pod głosowanie porządek obrad:
Za przyjęciem porządku obrad było 14 radnych.

Ad.1.b. Radni jednogłośnie przyjęli protokół z ostatniej sesji Rady Gminy.

Ad.2. Pani Bożena Mielewczyk – Zawada – Wójt Gminy – przedstawiła informację z 
wykonania podjętych uchwał i działalności w okresie międzysesyjnym. / w zał./

Ad.3. Interpelacje radnych, wolne wnioski.
Radny Wojciech Etmański – do którego roku w 100% nasza gmina będzie w pełni 
zwodociągowana. Mieszkańcy Huty Dolnej, Trzepowa i Piekła Dolnego nie mają wodociągu.
Wójt Gminy – odpowiedzi udzielimy na piśmie.

Wolne wnioski – nie zgłoszono.

Ad.4. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Przywidz za 2003 rok.

Ad.4a Wójt Gminy – przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Pzrywidz za 
2003r. / w zał./
Ad.4b Pan Kazimierz Mazerewicz – z-ca Przewodniczącego Komisji przedstawił opinię 
Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy Przywidz za 2003r. / w zał.

Ad.4c Z-ca  Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej w 
sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. / w zał./

Ad.d Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała opinię Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej dot. absolutorium dla 
Wójta Gminy . / w zał./

Dyskusja
Pani Wójt Gminy – przedstawiła swoje stanowisko do zarzutów Komisji Rewizyjnej / w zał./.

Radny Mirosław Olszewski – wnioskował o ogłoszenie przerwy w obradach.

Przewodnicząca Rady Gminy – ogłosiła 10-minutową przerwę.

Po przerwie przystąpiono do omawiania dalszych punktów porządku sesji.
nad czym mamy
Radny Formela –głosować czy dyskutować mamy?



Przewodnicząca Rady Gminy – dyskusja dotyczyć ma wcześniej referowanych nam opinii i 
wniosków.
Sołtys Wiesław Spisak – w którym miejscu obywatele będą mogli zabrać głos?
Przewodnicząca Rady Gminy – w punkcie 6 . Mieszkańcy złożyli swoje credo zaufania 
radnym.
Radny Mirosław Olszewski – zgłosił kilka uwag do uchwały i opinii komisji rewizyjnej.

- po pierwsze w uchwale są błędy ortograficzne bo „nie udzielenie” piszemy łącznie.
- w opinii pisze komisja rewizyjna „może świadczyć..”
- w dziale 700 ...można domniemywać...” 
- wnioski: w wyniku w/w nieprawidłowości -....może to świadczyć...
- drogi: wnioski ....świadczyć może o lekceważeniu ...

Nie pisze się,”lekceważenie” tylko „może”. 
- Przestrzeganie obowiązującego prawa: ..istnieje domniemanie..” następnie: „komisja 

domniemywa..”
- Gospodarność: ..może świadczyć..”

W związku z tym radziłbym aby komisja swoją uchwałę o nieudzieleniu absolutorium, 
napisała co następuje: może wnioskuje się o nieudzieleniu absolutorium.
Rozległy się oklaski z sali.
Radny Wojciech Etmański – odnośnie środków poza budżetowych, są one bardzo skromne. 
Przy nadwyżce budżetowej w takiej wysokości jaka została można było środków poza 
budżetowych wprowadzić kilka tysięcy złotych a nie kilka dziesiąt tysięcy złotych. Jeśli 
chodzi o sprzedaż działek w Piekle Dolnym, to jeśli nastąpiła by sprzedaż to jeszcze większa 
była by nadwyżka. Jesteśmy gminą biedną i mieścimy się w wskaźnikach aby otrzymać 
dotacje większe i z różnych źródeł.
Radny Andrzej Przybycień – odniósł się do dwóch rzeczy: najpierw do krytyki komisji 
rewizyjnej- takiej opinii jaką wyraziła Pani Wójt czy radny Olszewski, nie wyraziła 
Regionalna Izba Obrachunkowa a wręcz przeciwnie wyraziła jak najbardziej opinię 
pozytywną. Do opinii dołączone są załączniki, których my nie mamy. Druga sprawa to jest 
ogólnej natury, wydaje mi się, że działalność Rady i Wójta nacechowana jest przepaścią. Po 
tych dzisiejszych wystąpieniach ta przepaść nie maleje. To jest trochę niepokojące, bo 
deklaracje współpracy są. Nie ma czasu na dyskusje, na odnoszenie się do szczegółów. Jest 
jednak ostry konflikt, którego nie widać końca.
Radny Teodor Formela, zwracałem uwagę radnemu Przybycieniowi, aby każdy mówił za 
siebie. Wypowiedział się na temat sprawozdania i absolutorium: wg. Usprawiedliwienia co 
Pani Wójt przedstawiła, wnioskuję,że na 100% wszystko nie jest dobrze. Sprawozdanie 
martwi mnie, gdyż nie ma projektu dokumentacji na wodociąg Piekło Górne-Trzepowo i 
druga sprawa, że zaoszczędzono przy planowanych projektach. Zawsze zaoszczędzi się przy 
projektach drogi czy wodociągu. Mała awaryjność w przepompowniach, budynkach 
komunalnych. To też tak nie jest, za poprzedniego Wójta również były oszczędności z tego 
tytułu, to wychodzi dopiero w przyszłych latach, kiedy mieszkańcy nie mają po 2-3 dni wody.
Z końcowym zdaniem Pani Wójt zgadzam się, bo nieudzielenie absolutorium dla naszej 
gminy, byłaby to szopka, do tego nie możemy dopuścić, dlatego będę za udzieleniem 
absolutorium i namawiam wszystkich aby również byli „za”. Jeśli chodzi o naszą Radę to od 
początku tak jest, są jakieś niuanse między wszystkimi, grupki się tworzą to się rozchodzą itd.
Radny Mirosław Olszewski – RIO opiniuje pozytywnie wniosek złożony przez komisję 
rewizyjną ale zaraz pisze, jak wynika z przedłożonych dokumentów i jednocześnie zwraca 
uwagę,że żaden przepis o finansach publicznych nie zobowiązuje organu jst. do angażowania 
pełnej kwoty nadwyżki w budżecie następnego roku, czyli główny zarzut, że zostały ukryte 
jakieś pieniądze nie ma miejsca. Skład orzekający RIO zwraca uwagę, że wniosek dot. 



przetargów nie jest właściwy. Uchwała RIO jest skonstruowana w ten sposób, że podoba im 
się wniosek komisji rewizyjnej, ale nie zgadza się z zarzutami zawartymi we wniosku. Nie 
podoba mi się sformułowanie, że wszystko jest „okey”. Tak nie jest, na pewno można 
zarzucić co do pracy Wójta, są rzeczy, które nam się nie podobają, ale nie robi błędu ten co 
nie robi nic. Jeśli zostały złożone wnioski do budżetu w 2003 roku do poprawienia 
gospodarki przez radnych   i nie zostały zrealizowane a przyjęte przez Radę, to wówczas 
możemy rozliczyć Wójta z wniosków, które nie zostały zrealizowane. Czytając wnioski, 
złożonych kilka, najwięcej moich, które odzwierciedlają pracę Rady, świadczące o tym, że 
chcemy coś zrobić albo mieć wpływ na budżet i jak można tworzyć budżet później z niego 
rozliczać, kiedy Rada nie daje żadnych warunków tworzenie tego budżetu.
Radny Kazimierz Mazerewicz – odniósł się do zarzutów dot. swojej osoby. Ochronę obiektu 
Urzędu Gminy prowadzi mój syn, ale gdzie jest takie prawo, które zakazuje pełnoletniemu 
mojemu synowi prowadzić taką działalność. Z kolei ja jestem w tej firmie zatrudniony. Dążę 
do powiększenia bezpieczeństwa budynku Urzędu Gminy. Chronię tego materiału złożonego 
w tym Urzędzie i staram się robić to jak najlepiej. Zostały wprowadzone przez to 
oszczędności, bo nie tylko, że taniej wykonywana jest usługa, ale również zwiększono 
bezpieczeństwo. Radnego Rogowskiego tutaj nie ma, który postawił główny zarzut, ale niech 
wskaże osobę bardziej odpowiedzialną, która usługę wykona. W tym obiekcie są komputery 
oraz materiały tajne jak np. tajna kancelaria. Jako podwykonawca staram się naprawdę 
zadanie wykonywać jak najlepiej.
Radna Joanna Zdrojewska -  dla mnie jako dla członka komisji rewizyjnej istotne jest to co 
napisała Regionalna Izba Obrachunkowa, czyli, że pozytywnie zaopiniowała nasz wniosek. 
Komisja przekazała do RIO wszystkie dokumenty potwierdzone „za zgodność” przez 
pracowników Urzędu. Dokumenty wszystkie miały klauzulę „za zgodność”, a więc były to 
dokumenty w pełni potwierdzone. Rozumiem Panią Wójt i jej atak na komisję rewizyjną, bo 
wiadomo, że najlepszą obroną jest zawsze atak. Z tego co przeczytała Pani Wójt wynika, że w 
naszej gminie dzieje się wspaniale. Są oszczędności i nie mamy na co wydawać, bo taki 
nasuwa mi się wniosek. Nie wiem czy normą jest remontowanie szkół wtedy, kiedy uczniowie 
są w szkole, czy normą jest wyrzucanie pieniędzy przy remontach dróg. Na tych drogach była 
komisja rewizyjna i widziała jak wyglądają i to głównie zadecydowało o takiej opinii. Jeśli 
chodzi o przetargi, to myśmy nie do końca zrozumieli ustawę o zamówieniach publicznych, 
ale jak by nie było jak podała prasa, jesteśmy gminą która najwięcej unieważniła przetargów. 
Poza tym wyłaniani wykonawcy wykonywali swoje prace niefachowo i źle. Przykładem jest 
elewacja na budynku Gimnazjum, która już w tej chwili odpada a była zrobiona na jesieni. 
Jeśli chodzi o ustne zmiany umowy, bo nie kto inny jak wicewójt na posiedzeniu komisji 
rewizyjnej powiedział „sam ustnie zmieniłem umowę”. To samo potwierdził Pan Zarach. 
Myśmy się nie opierali na naszych domysłach, to były słowa pracownikach Urzędu. Nie 
wspomniała Pani Wójt, że wykonawca sprawę oddał do Sądu o niezapłacone pieniądze. Nie 
wiadomo jak się to rozstrzygnie.
Wójt Gminy – nie krytykowałam komisji rewizyjnej, tylko odpowiadałam na zarzuty jakie 
postawiła mi komisja. Jeśli chodzi o remonty w szkołach, rozpoczęliśmy je wcześniej. 
Dopiero we wrześniu otrzymaliśmy z Ministerstwa 1% kwotę z rezerwy w wysokości 17 tys. 
zł. Dopiero później mogliśmy zrobić remont elewacji w Gimnazjum. Jeśli chodzi o nadzór, to 
pani dyrektor z Gimnazjum powołała specjalnego inspektora nadzoru, który miał nadzorować 
prace. Niemniej pracownik Urzędu był zainteresowany tą sprawą i z-ca wójta Pan Jusiak, 
którzy na bieżąco chodzili i interesowali się tą sprawą. Są wydane gwarancje na wykonanie 
tych prac w związku z tym nie ma problemu aby zostało usunięte.
Pani Joanna Zdrojewska – rozmawiałam z panią dyrektor i wiem, że inspektor nadzoru był 
powołany tylko na tę część elewacji, którą wykonywała pani dyrektor a nie na tą część, która 
była robiona później. Tam już nie było inspektora nadzoru i nadzorował to pracownik Urzędu.



Z-ca Wójta – Pan Jerzy Jusiak – musimy to sobie uściślić, bo można powiedzieć, że remont 
elewacji w Gimnazjum i to brzmi pięknie. Remont robiony w październiku, kiedy musieliśmy 
wykorzystać te środki, bo by przepadły. Dzisiaj oglądałem tę elewacje. Pani radna, 
zabrudzenie elewacji cieknie z nawiewu i ja nie wiem czy dziura jest na dachu w kominie a 
nie było to przedmiotem umowy, czy dziura jest w blacharce? Jeśli trzeba to wejdę na dach i 
nie wiem czy wykonawca weźmie to w okres gwarancyjny. 
Jeśli chodzi o drogi – twierdzenie, że może być projekt – tak może, rozmawiałem z 
niektórymi wykonawcami przy robieniu drogi zgodnie z prawem budowlanym, byśmy 
wykonali drogę w granicach 900m, byłaby to droga z odwodnieniem, nawierzchnia twarda i 
wykonawca mógłby przyjąć gwarancje 3-letnie. Na wspólnym spotkaniu z sołtysami 
uzgodniono, że są to pieniądze małe na remonty dróg i przeznaczmy je na udrożnienie, żeby 
były przejezdne. Pytam się komisji rewizyjnej, ile dróg mamy do udrożnienia, my wiemy ale 
komisja rewizyjna nie wie, bo my łącznie mamy 191 km. Myśmy po komisji rewizyjnej 
jeździli, nie jest sztuką zrobić zdjęcia, nawet pod Skarszewami prawie komisja była, mamy 
zdjęcie w tym lasku, gdzie  staliście i mówiliście, że tutaj drogi nie ma. My możemy zrobić 
własne zdjęcia w tych miejscach które były remontowane. Dlaczego państwo nas nie 
wzieliście na ten przegląd dróg remontowanych? Zrobilibyśmy zdjęcia. Nie powołuje się 
inspektora nadzoru na wożenie piasku czy  żwiru. Umowa z sołtysami była nawet taka, że 
sołtysi i mieszkańcy mieli nam pomóc w rozplantowaniu żwiru, dlatego aby jak najwięcej 
nawieźć, aby nie wydawać na robociznę.Wykonawca zaproponował nam cenę 900 zł za 
rozgarnięcie gruzu na małym odcinku drogi, myśmy nie wyrazili zgody na taką cenę. W tym 
roku będzie to samo. Albo będzie postanowienie Rady, że robimy kawałkami po 1-1,5 km 
dróg przejezdnych na które weźmie wykonawca 3 letni okres gwarancyjny albo dalej będzie 
naprawa i udrożnienie dróg.
Pan Zbigniew Zarach – chodzi o elewację na Gimnazjum  Prace były robione w listopadzie. 
Sprawa zacieków to nie wina urzędnika, który siedzi w Urzędzie bo ma inne sprawy do pracy 
niż chodzenie po dachu na obiektach szkolnych. Tydzień temu byłem na tym dachu podczas 
deszczu i wynikiem niedopatrzenia, któregoś z pracowników, odpowiedzialnego za stan 
techniczny tego obiektu jest to, że jest złamany maszt i rynna spadła przy opierzeniu i 
złamanie tego masztu spowodowało wyrwanie wylewki betonowej, uszkodzenie papy 
termozgrzewalnej, która była założona wiele lat temu i spowodowało zaciek. Maszt został 
obcięty, natomiast nie została usunięta usterka.
Z wykonawcą rozmawiałem, który miał podpisaną z nami umowę na wykonanie tego zadania, 
są usterki gwarancyjne i najprawdopodobnie  w pierwszych dniach maja, tę usterkę usunie.
Radny Jan Sikorski – sam byłem świadkiem  jak przewodniczący komisji rewizyjnej / 
przepraszam, że go dzisiaj nie ma, lepiej by było jakby to słyszał/ wprowadzał Pana K. 
Mazerewicza do Urzędu Gminy, obchodzili wszystko, ustalali gdzie kamery itd., aby było 
takie zabezpieczenie Urzędu Gminy aby już nikt się nie włamał. Najpierw sam nakłania a 
potem opisuje, trochę nienormalna rzecz dla mnie. Jeśli chodzi o komisję rewizyjną, dlaczego 
uzurpowała sobie prawa komisji śledczej? Myśmy w Radzie nie proponowali, aby komisja 
rewizyjna jednocześnie była komisją śledczą. Zajmuje się jakimiś przesłuchaniami, wręcz nie 
wiem jak to nazwać ale to nie jest w porządku aby komisja rewizyjna  zachowuje się wręcz 
jako komisja śledcza, przesłuchuje naszego „oponenta” , który nam źle drogi zrobił. Czytałem 
pytania komisji rewizyjnej i są one tendencyjne, że tylko Pan Winiarski ma rację a reszta to 
jest kupa  głupków. Całe sprawozdanie komisji rewizyjnej jest tendencyjne. Proszę państwa 
czy tam jest powiedziane, że jest coś dobrze zrobione? Wszystko jest na „nie”. Uważam, że 
nie powinniśmy dopuścić do prywatnych rozgrywek Przewodniczącego Komisji a Panią Wójt 
czy jeszcze innych osób. Prosił całą Radę aby głosować o wotum zaufania dla Wójt Gminy.

Innych uwag nie zgłoszono.



Ad.4e Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęciania 
sprawozdania z działalności finansowej gminy Przywidz za rok  2003. / w zał./
Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały – spytała Przewodnicząca Rady.
Głosowanie:
11 głosów „za” i 3 głosy „wstrzymujące się”
Dyskusji nie było.

Ad 4f – Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium dla Wójta Gminy / w zał./
Głosowanie nad w/w uchwałą.
Głosami 9 „za”, 4 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” radni udzielili absolutorium dla Wójta 
Gminy Przywidz.
Pani Krystyna Podgórska – pogratulowała Pani Wójt, życząc „otwartej przyłbicy”, 
przyjmowania wyzwań i pozytywnej motywacji na najbliższy rok.
Wójt Gminy – złożyła podziękowanie radnym za zaufanie, szczególnie weźmie sobie uwagi i 
wnioski radnych bardzo poważnie i nasza współpraca mimo, że radny Przybycień nie ma 
takiej nadziei będzie układała się już w przyszłości lepiej.

Ad.5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał:
A/ w sprawie zmian w budżecie gminy Przywidz na 2004r.
Pani Maria Piotrowiak – skarbnik gminy – omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2004 rok.
Powiedziała min., że zaproponowaliśmy zaangażowanie środków z nadwyżki budżetowej w 
następujący sposób i tak: przychody chcemy zwiększyć o 194532 zł  czyli wydatki zwiększa 
się o kwotę 154200 zł, na wydatki majątkowe – 92 tys. zł, dotacje podmiotowe – 2000 zł, 
pozostałe wydatki bieżące 60.200 zł w następujących działach:

- 010 rolnictwo i łowiectwo, plan dotychczasowy był 682061 zł, zwiększenie planu o 
24000 zł. Plan po zmianach wynosi 706061 zł

- w rolnictwie dotyczy: dokumentacji technicznej rozbudowy sieci wodociągowej 
Trzepowo – Piekło Górne. Jest to zadanie niezrealizowanie z roku ub.

- w dz. 600 – transport i łączność – plan dotychczasowy 328188 zł , zwiększenie planu 
o kwotę 40 tys. zł . Mieści się to w rozdziale drogi publiczne, gminne, z tego na 
wydatki bieżące przeznacza się kwotę 17 tys. zł i wydatki majątkowe, gdzie plan był 
100 tys. zł wynoszą  123 tys. zł. Środki mają być przeznaczone na remont drogi w 
Starej Hucie, gdzie kosztorys inwestorski opiewa na kwotę 178 tys. zł i dostajemy 
dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego w wysokości  20 tys. zł a wkład Urzędu 
10 tys. zł.

- Ponadto planuje się zakup i postawienie na podłożu betonowym 4 przystanków 
autobusowych po 2.5 tys. zł  tj 10 tys. zł i wylewka co daje nam łączną kwotę 13 tys. 
zł.

- W dziale turystyka – plan wynosi 42 tys. zł. Zwiększenie planu 25 tys. zł. Plan po 
zmianach 67 tys. zł. Środki przeznacza się  na zakup domku na plażę. Koszt 
szacunkowy zakupu 8 tys. zł a wykonanie w tym roku 5 tys. zł. Ponadto w celu 
podniesienia estetyki plaży  planuje się zakup częściowy do promenady czyli koszt 
szacunkowy 20 tys. zł.

- W administracji publicznej – plan 1.377245 zł, zwiększenie planu 13.200 zł, czyli po 
zmianie 1. 390445 zł. 

- W dziale Urzędy Gmin – plan 1267675 , zwiększenie wynosi 7.100 zł , kwotę 
zwiększenia przeznacza się na wydatki bieżące, na monitoring.



- W dziale pozostała działalność – 6100 zł z przeznaczeniem na składki członkowskie w 
związku z przystąpieniem gminy do lokalnych organizacji turystycznych.

- Oświata i wychowanie – zwiększenie planu o 20 tys. zł z przeznaczeniem na /15 tys. 
zł/ na remont centralnego ogrzewania w Pomlewie poprzez wymianę pieców na sieć 
centralnego ogrzewania. Koszt szacunkowy – ok. 25 tys. zł /materiał i robocizna/ z 
tego nasz wkład z Urzędu – 15 tys. zł. 

- Ponadto 5 tys. zł przeznacza się na łącznik w Zespole Przedszkolno Szkolnym w 
Przywidzu.

- W dziale Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego – zwiekszenie planu o 2 tys. zł 
z przeznaczeniem na wydatki związane z zakupem komputerów z programu Ikonka 
dla biblioteki.

   Dyskusja 
Pan Andrzej Przybycień – przewodniczący komisji budżetu i finansów – komisja obradowała 
w poniedziałek i przyjęła wniosek o przesunięciu tej uchwały na następne posiedzenie i 
ponownym przeanalizowaniu tej uchwały. Są to pieniądze, które pochodzą z nadwyżki o 
której myśmy nie wiedzieli. Argumentując za tym wnioskiem o ponownym przeanalizowaniu 
tych wydatków, wyjaśniałem, że nie są realizowane inwestycje, które dawno są rozpoczęte i 
maja gotową dokumentację. Przykładem jest kompleks boisk przy Gimnazjum, które jest w 
centrum Przywidza i ma służyć całemu Przywidzowi. Jest pełna dokumentacja z 
pozwoleniem na budowę, lada chwila ta dokumentacja straci ważność. Mimo ciągłych 
obietnic Pani Wójt, ta inwestycja jest oddalana, chociaż jest kosztorys, jest możliwość 
zrobienia tego w 3 etapach. Jest możliwość zdobycia środków zewnętrznych, ciągle to jest 
odsuwane a wchodzą inwestycje z boku, które nie mają żadnej dokumentacji np. promenada, 
czy domek nad jeziorem, które są robione na zasadzie partyzantki. Jest niebezpieczeństwo, że 
dokumentacja straci ważność. To co w poprzedniej Radzie zostało wypracowane w tym 
momencie jest zagrożone. Dlatego w imieniu komisji budżetu i finansów chciałbym postawić 
wniosek aby ponownie to przeanalizować na komisji, tak jak umówiliśmy się z panią 
skarbnik, ustalić harmonogram budowy tego obiektu i na następnej sesji podjąć uchwałę.
Przewodnicząca Rady Gminy – proponując porządek, zupełnie świadomie wyczekiwałam 
państwa propozycji, gdyż uczestniczyłam w pracach komisji. Nie padł wniosek o wycofanie 
projektu tej uchwały a zatem patonalny ton jaki przyjmuje przewodniczący komisji budzetu i 
finansów w moim subiektywnym odczuciu jest nie na miejscu.
Radny Andrzej Przybycień – nie rozumiem o czym Pani mówi, ja w tej chwili składam 
wniosek o odrzucenie tej uchwały i Pani wiedziała o tym wniosku.
Przewodnicząca Rady Gminy – poprosiła o opinię do projektu uchwały przewodniczącego 
komisji gospodarczej.
Pan Jerzy Migas – komisja gospodarcza zajęła się projektem uchwały. Nie było to za namową 
Pani Wójt, bo nas jest 7 członków komisji i nie chcę aby powtórzyła się sytuacja, którą 
zarzuca komisja rewizyjna, jako  naganną, że zbyt późno przeprowadzane są przetargi. Część 
tych rzeczy, które są w projekcie uchwały wymaga  szybkiego działania, bo może być 
sytuacja, że coś zostanie odsunięte na daleki plan, ktoś oprotestuje przetarg i może się to 
skończyć, że nam zabraknie czasu w tym roku, żeby niektóre z tych zadań wykonać. W 
związku z tym komisja gospodarcza podjęła analizę tej uchwały i pani skarbnik przedstawiła 
ją z sugestiami naszej komisji, więc pozostaje mi tylko powiedzieć, że komisja 7 głosami za 
poparła projekt tej uchwały.
Radny Wojciech Etmański – można ten projekt uchwały odłożyć, sesję można zwołać w 
krótszym terminie, my nie pobieramy diet, mnie np. boli że w dotacjach nie jest ujęta szkoła 
w Trzepowie. Szkoły w Pomlewie i Przywidzu zostały ujęte. Następnie myślę, że komisja 
budżetu i finansów powinna całość przedyskutować z Panią Wójt.



Radny Andrzej Przybycień – kiedy komisja gospodarcza obradowała?
Przewodnicząca Rady Gminy -  w środę o godzinie 14-tej
Radny Andrzej Przybycień – czyli to można uznać jako kolejne rozgrywanie komisji przeciw 
komisji, bo miałem informację, że komisja gospodarcza nie będzie tej uchwały analizować, 
bo to jest uchwała dot. budżetu. Ostateczną komisją opiniującą  uchwałę dot. budżetu jest 
komisja budżetu i finansów. Komisja gospodarcza powinna wcześniej albo wspólnie 
analizować zmiany do budżetu. Także komisja gospodarcza nie jest komisją najważniejszą do 
opiniowania poprawek budżetowych.
Radny Teodor Formela – my nie możemy za to, że Pan Przybycień zaspał na początku 
posiedzenia sesji, nie trzeba spać, trzeba było zgłosić do porządku obrad . To był Pana 
obowiązek  o wycofaniu tego projektu z obrad sesji. Myśmy przegłosowali już porządek sesji.
Wójt Gminy – pozwólcie państwo, że odpowiem na 2 pytania. Jeśli chodzi o szkołę w 
Trzepowie, to zwróciliśmy się do MEN-u z wnioskiem o remont szkoły w Trzepowie.
Jeśli chodzi o komisję budżetu i finansów – czekałam 3 godziny aby komisja budżetu i 
finansów zaprosiła mnie na swoje spotkanie, stwierdził Pan Przewodniczący, że jestem osobą 
niepotrzebną, dlatego nie mogłam przedstawić zmian do budżetu komisji budżetu i finansów. 
Zrobiłam to na komisji gospodarczej.
Przystąpiono do głosowania
Przy 9 głosach „za „ i 5 „przeciw” przyjęto w/w uchwałę.

Ad.5b w sprawie zmiany uchwały w uchwale Nr XII/92/2004r. z dnia 24.02.2004r. dot. 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.
Komentarz do uchwały przedstawiła Pani Alicja Wrzuś-Glass. Powiedziała min., że na sesji w 
lutym została wniesiona poprawka. Jest to jedno słowo „terenu” i ta poprawka spowodowała, 
że Program, który jest już przyjęty jest sprzeczny z tą uchwałą. Uchwała wcześniejsza 
dotyczyła zasad usytuowania  miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na 
terenie gminy. W związku z tym proszę o zmianę w uchwale. Natomiast druga poprawka 
dotyczy terminu wejścia uchwały o Gminnym Programie Alkoholowym. Zwrócono nam 
uwagę, że w/w uchwała nie jest prawem miejscowym a więc nie wymaga ta uchwała 
ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego.
Opinia komisji kultury, sportu , zdrowia i sportu do projektu w/w uchwały była pozytywna- 
powiedział Pan Dariusz Stasiak.
Głosowania nad uchwałą:
Przy 12 głosach „za” i 2 „wstrzymujących się” , podjęto w/w uchwałę.

Ad.5c w sprawie podziału Gminy Przywidz na stałe obwody głosowania.
Projekt uchwały odczytała Pani Przewodnicząca Rady Gminy Przywidz.
Wójt Gminy – w wyjaśnieniu do uchwały powiedziała, że gmina Przywidz zostanie 
podzielona na 3 obwody . Nowy obwód ma powstać w Trzepowie i przy tej okazji jest 
możliwość pozyskania dodatkowych środków na remont lokalu. Poza tym zgodnie z ustawą 
obwód powinien liczyć do 3000 mieszkańców, u nas liczba ta przekracza ilość mieszkańców 
stąd wniosek o utworzenie dodatkowego obwodu.
Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła załącznik do uchwały, gdzie określono granice 
obwodów. / w zał./
Uwag nie wniesiono
Przy 14 głosach  „za” , przyjęto w/w uchwałę.

Ad.5d w sprawie likwidacji szkoły Podstawowej w Nowej Wsi Przywidzkiej.
Pani Krystyna Podgórska – przedstawiła projekt w/w uchwały.
Uwag radni nie wnieśli.



Głosowanie:
Przy 12 głosach „za”, 1 „przeciw” i 1 „wstrzymujący się” przyjęto w/w uchwałę.

Ad.5e w sprawie likwidacji Szkoły w Marszewie
Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała projekt w/w uchwały. / w zał./
Uwag nie wniesiono.
Głosowanie
Przy 11 głosach „za”, 1 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” przyjeto w/w uchwałę.

Ad.5f/ w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych oraz określenia ich 
obwodów
Pani Krystyna  Podgórska – odczytała projekt w/w uchwały.
Uwag nie wniesiono.
Przy 14 głosach „za” w/w uchwałę przyjęto.

Ad.6 Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.

Pan Tadeusz Waloch – 1/ nadwyżkę budżetową nie trzeba od razu rozdysponować , można 
rozdysponować ją w ciągu roku.
2/ odnośnie wniosku komisji rewizyjnej. Wniosek jest i nie uchyli się go nigdy, może być 
niesłuszny i RIO musiało wydać taką opinie.
3/ Na sesji każdej jestem i w moim przekonaniu obecna Wójt przygotowuje się do sesji lepiej 
niż Wójt poprzedniej kadencji .Sprawozdanie jest szerokie, płynne. Poza tym dużo się robi w 
tej gminie, zaangażowanie jest duże. Do Urzędu się wchodzi jest dużo ładniej.
Sołtys Stanisława Holza – Rada jako sołtysów traktuje trochę nie tak, dlaczego sołtysi nie 
mogą zabierać głosu przed uchwaleniem uchwały? Jako sołtysi jesteśmy zapraszani na sesję i 
powinniśmy mieć takie prawo wypowiedzenie się przed podjęciem uchwały.
2/ odnośnie szosy od strony Guzów do Borowiny. Są tam dziury, szosa wąska a pobocza 
wysokie.
3/ składamy wnioski do budżetu, kto to rozpatruje?  
 
2/ Pan Stanisław Poniatowski – czy jest szansa naprawy szosy Gdańsk – Kościerzyna, 
szczególnie w miejscowości Przywidz?
- apelował do radnych o boiska sportowe. Gdzie będziemy realizować program wychowania 
fizycznego? Nie ma boisk ani w Szkole Podstawowej w Przywidzu ani w Gimnazjum. Kiedy 
teren zachwaszczony będzie zagospodarowany i stworzy się boisko. Turystyka jest ważną 
rzeczą. Dobrze choć stadion gminny wraca do funkcji stadionu piłki nożnej, ale to nie 
wszystko. W imieniu dzieci i młodzieży życzę abyście pomyśleli i zastanowili się i zaczęli 
działać. Ważne aby były efekty w postaci boisk.
Pan Stanisław Baran – sołtys Koziej Góry – W Wieloletnim Planie Inwestycyjnym 
uchwalonym 08.08.2003r. na lata 2003-2005 mamy ujętą drogę Polewo – Kozia Góra. Ta 
sprawa nie będzie zrealizowana, gdyż nie została ujęta w budżecie.
- budżecie ostatnim Echu Pruszcza została zamieszczona informacja dot. wykorzystania 0,5 
tony destruktu na drogi.
- czy z okazji wejścia do Unii Europejskiej, właściciele posesji mogą wywiesić flagi 
narodowe i unijne? Jak to wygląda prawnie?

4/ Pan Wojciech Teodorczyk – sołtys Przywidza – kiedy zaczynamy budowę kanalizy w 
Przywidzu?



5/ Pan Eustachy Kalinowski – występuje jako mieszkaniec – To co usłyszałem na dzisiejszej 
sesji jest żenujące. Takie utarczki słowne, dogryzanie. Wyśmiewanie, kpiny, to nie jest na 
miejscu. Myśmy radnych wybrali. Komisję rewizyjną radni wybrali spośród siebie i jeżeli na 
przyszłej sesji nie będzie wniosku o odwołanie komisji rewizyjnej, to odniosę wrażenie, że to 
jest kpienie z nas, z mieszkańców i wyborców. 
- jak przedstawia się sprawa mojego wniosku z ostatniej sesji w sprawie wystąpienia do 
Zarządu Dróg dot. zakrętu w Jodłownie oraz wytyczenia przejść i chodnika w Jodłownie?
Pani Wójt wystąpiła z obroną na zarzuty komisji rewizyjnej. Powiedziała min., iż nie 
wykonano sprzedaży pewnej nieruchomości z powodu interwencji radnych. Chce odpowiedź 
na piśmie: jacy radni i na jakich zasadzie interwencja była.
- odnośnie dróg, wszystko jest niby dobrze, ale chciałbym wiedzieć jak jest naprawdę, bo tam 
moje pieniądze jako podatnika są również utopione. W prasie był artykuł, że remontowane 
drogi przez p. Winiarskiego są nieprzejezdne min. w Marszewskiej Kolonii. Na jednej z sesji 
sołtys H. Dey wskazywał na nieprawidłowości polegające na tym, że prace były wykonywane 
w granicach 6 tys. zł a faktura była podpisana na 10 tys. zł i została zrealizowana. Od 
mieszkańców słyszy się, że drogi nie byłe remontowane, a są ujęte jako zrealizowane.
Wójt Gminy -  bardzo zależy mi na dobrej współpracy radnych z sołtysami, powinniście się 
państwo częściej spotykać.
Jeśli chodzi o wnioski sołtysów do budżetu – Pani Wójt zapraszała sołtysów do Urzędu 
Gminy, gdyż jest już układ wykonawczy i można zobaczyć, które wnioski zostały ujęte do 
budżetu.
Pani Regina Pacewicz – wody nie mają mieszkańcy wybudowania w Suchej Hucie tj. min. P. 
Heldt i Piankowscy. Gmina jak dotąd budowała wodociągi w zwartych zabudowach 
zabudowach uwagi na ograniczone możliwości finansowe. W tej chwili posiadamy koncepcję 
zaopatrzenia mieszkańców wsi w wodę. Chodzi głównie ołączenie wodociągów, wodociągów 
części wyeliminowania nierentownych stacji i doprowadzenie wody tam gdzie jest możliwe. 
Ponad 90% mieszkańców posiada wodę.
Wójt Gminy – odnośnie pytania radnego powiatowego – mieszkańcy Pomlewa zwrócili się do 
komisji rewizyjnej, twierdząc, że wartość mieszkań jest zawyżona. W związku z tym komisja 
rewizyjna zajęła się tym tematem. Mieszkańcy odstąpili od kupna mieszkań. Sprawa 
właściwie wisi.
Pan Jerzy Jusiak – z-ca wójta – Do Zarządu Dróg wysłano pisma o naprawę dróg: w 
Borowinie, w Roztoce, Gromadzin – Blizny. Pism wysyłamy po 2-3. Odpowiedzi z Rejonu 
są: „ w miarę posiadanych środków”. W planie na ten rok ZDP ma ujęty zakręt w Jodłownie.
My tylko możemy wysyłać pisma do Rejonu i monitować.
Przewodnicząca rady Gminy – byliśmy na sesji powiatowej z p. Wójt i nie ma w budżecie ani 
jednego zdania odnośnie dróg w gminie Przywidz.
Pan Jerzy Jusiak – na drogę Polewo – Kozia Góra występowaliśmy o 1000 ton destruktu i 
mamy na to potwierdzenie. Mamy wyznaczone miejsca składowania destruktu tj. przy boisku 
w Pomlewie Polewie w Klonowie Górnym. Jeśli chodzi o sport- są naciski ze strony 
mieszkańców aby zrobić boiska sołeckie: w Kierzkowie, Borowinie, Suchej Hucie, boisko 
przy ulicy Jesionowej, Pomlewie. Występowaliśmy o dotacje do Urzędu Marszałkowskiego. 
Boisko przy Gimnazjum, chcemy podwyższyć płot i naprawić płytę. Jeśli chodzi o 
pozwolenie na boisko przy Gimnazjum to jest ważne do 28.03.2005r.
Pani Krystyna Podgórska – Statut Gminy  został zatwierdzony uchwałą Rady w 2000 roku i § 
27 statutu określa jak powinien wyglądać porządek sesji.Dyskutowaliśmy z panem 
prawnikiem, czy dyskusję mieszkańców nie wstawić na początek sesji nim zostaną uchwalone 
uchwały. Wyborcy dokonali wyboru radnych  w wolnych demokratycznych wyborach, macie 
państwo swoich radnych i do nich należy zgłaszać swoje uwagi. Interes mieszkańców będzie 
realizowany przez sołtysów / p.Wójt często spotyka się z sołtysami/ bądź przez radnych.



Mieszkańcy mają możliwość zabrania głosu w punkcie przedostatnim porządku sesji.
Pan Jerzy Jusiak – odnośnie wniosku do SAPARD-u – wniosek został przyjęty i czekamy na 
promesę przyznania środków. 
Pani Joanna Zdrojewska – śmieszny jest zarzut, że przez radnych mieszkańcy nie wykupili 
mieszkań.Mieszkańcy są za biedni, aby te mieszkania wykupić za taką cenę, jaką zostały 
wycenione.
Stan techniczny tego budynku niczym nie uzasadnia takiej ceny- do tego doszli mieszkańcy i 
to było podstawowy problem niewykupienia  mieszkań, a nie to, że radni namawiali aby nie 
kupować tych mieszkań.
Pan Wojciech Etmański – przekazał informacje odnośnie dróg powiatowych, będą naprawiane 
drogi powiatowe  min. na Piekło Górne na przełomie maja/ czerwca.
Sołtys Miłowa -= Pani Marzena Stacker – dlaczego nie będzie realizowane boisko w 
Miłowie?
Pan Jerzy Jusiak – nie ujęto więcej boisk w różnych miejscowościach, niemniej sukcesywnie 
będziemy realizować remonty tych boisk.
Pan Kazimierz Mazerewicz – między Klonowem Górnym a Roztoką na drodze zawala się 
przepust na skraju lasu i może kiedyś dojść do tragedii.
Radny Zygmunt Stencel – napisał podanie 29.03.2003 odnośnie przepustów w Nowej Wsi  i 
w marcu 2004r.  i do tej pory nie otrzymał odpowiedzi. 
Radna Joanna Zdrojewska – mieszkańcy Pomlewa piszą pisma do Urzędu i nie mają 
odpowiedzi. Bardzo proszę aby odpowiedzi były nawet gdy jest negatywna odpowiedź.
- komisja rewizyjna zwróciła się do Pani Wójt z zapytaniem o lokal dla Rady Gminy. 
Otrzymaliśmy odpowiedź Pani Wójt na nasze pismo. / w zał./ Wynika z tego, że jako rada 
Gminy nie mamy własnego lokalu.
Pani Anna Kubiak – na pewno zgadzam się z panią radną, że nie wszystkie pisma  wychodzą 
w terminie z Urzędu Gminy. Aby sytuację poprawić w przeciągu następnego tygodnia 
wprowadzamy obieg dokumentów  Urzędzie. Jeśli miały miejsca nie udzielenia odpowiedzi 
to bardzo przepraszam. Myślę, że poprzez wprowadzenie obiegu dokumentów poprawimy się.
Radny Andrzej Przybycień – nie chciałbym do tego wracać jak komisja rewizyjna została 
potraktowana  ale chciałbym zwrócić uwagę, że właściwy wniosek komisji rewizyjnej nie 
został poddany głosowaniu. Mam wątpliwości,bo wniosek nie był głosowany.
Pan Dąbrowski – prawnik -  wniosek komisji rewizyjnej  nie jest poddawany pod głosowanie 
 To wynika z ustawy samorządowej.
Pani Krystyna Podgórska – zaprosiła radnych i obecnych na uroczystość w  związku z 
rocznicą szkoły o imieniu Unia Europejska. Uroczystość odbędzie się w dniu 30.04.2004r. na 
godz. 10-tą.

Pan Dariusz Stasiak – nie jestem usatysfakcjonowany  odpowiedzią na pytanie Pana 
Poniatowskiego. Chciałbym usłyszeć jasną deklarację odnośnie kompleksu boisk. Termin 
rozpoczęcia budowy boiska jak się przedawni to pieniądze przepadną. Czy naprawdę nie 
można podzielić robót np. w 3 etapach. Jak likwidowaliśmy szkoły to obiecaliśmy dzieciom 
lepsze warunki. Dzieci mają wady postawy, powinien być harmonijny rozwój fizyczny dzieci.
SA modele hal, które można postawić na boisku. Apelował do radnych aby nie zmarnować 
tego boiska, bo to fiest boisko Andrzeja Przybycienia, tylko nasze boisko, dla naszych dzieci.
Pan Jerzy Jusiak – były dyskusje z radnym Przybycieniem  na ten temat. Roboty pierwsze 
ziemne są bardzo duże tak jak wynika z projektu. Tam trzeba wysypać prawie 5 tys. ton 
żwiru.W tej chwili chciałbym zrobić drenaż, nawieźć humusu i zrobić normalną murawę a 
potem szukajmy pieniędzy.



Ad.8. Przewodnicząca rady Gminy – zakończyła obrady XIV zwyczajnej sesji, dziękując 
obecnym za przybycie.

Protokółowała: G. Pożoga.
Przewodnicząca
Rady Gminy
Krystyna Podgórska
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